

简报

Ce:YIG纳米粉体结构与磁性的研究

王巍¹, 兰中文²

(1.重庆邮电学院光电工程系, 重庆 400065;
2.电子科技大学微电子与固体电子学院, 成都 610054)

收稿日期 2005-4-30 修回日期 2005-9-23 网络版发布日期 2006-4-25 接受日期

摘要 用共沉淀法制备纳米级的Ce:YIG石榴石粉体颗粒。颗粒尺寸的计算结果表明平均粒径为70nm, 这与通过TEM观察到的几乎一致。与氧化物工艺相比, 所制备的粉体化学活性高, 烧结温度显著降低, 由1300℃降低到约900℃。最后对粉体的磁性能与烧结温度的关系进行了讨论。

关键词 [YIG石榴石](#) [共沉淀法](#) [相结构](#) [磁性](#)

分类号 [TB383](#)

Structure and magnetic properties of Ce:YIG garnet nano powders

WANG Wei¹, LAN Zhong-wen²

(1.College of Electronics Engineering, Chongqing University of Post and Telecommunication, Chongqing 400065, China; 2.College of Microelectronics and Solid State Electronics, University of Electronic Science and Technology of China, Chengdu 610054, China)

Abstract Nano-size $Ce_1Y_2Fe_5O_{12}$ powder particles were prepared by the coprecipitation and heat treatment method. The size of particles calculated by the Scherrer Formula is about 70nm which is the same as the size measured by transmission electron microscope (TEM). The sinter property was greatly improved, and pure YIG phase was obtained at sintering temperature of 900℃, while the YIG phase creation temperature for ordinary oxide technology is as high as 1300℃. The relation between the magnetic property of particles and sintering temperature was discussed in details.

Key words [yttrium iron garnet](#) [coprecipitation](#) [phase structure](#) [magnetic properties](#)

DOI:

通讯作者 王巍 frankwangwei@sohu.com

扩展功能

本文信息

- ▶ [Supporting info](#)
- ▶ [PDF\(0KB\)](#)
- ▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)
- ▶ [参考文献](#)

服务与反馈

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [复制索引](#)
- ▶ [Email Alert](#)
- ▶ [文章反馈](#)
- ▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

- ▶ [本刊中 包含“YIG石榴石” 的相关文章](#)
- ▶ 本文作者相关文章

- [王巍](#)
- [兰中文](#)